
PROTOKÓŁ IV/2022 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego 

w dniu 28 kwietnia 2022 r.  

 

J. Zakrzewska – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II zebrania ustalono na 

godz. 17.15. 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 22 

mieszkańców. 

 

J. Zakrzewska – powitała zebranych mieszkańców i odczytała porządek obrad zebrania – 

zał. nr 2. 

 

Ad. 2. 

J. Zakrzewska  – przedstawiła sprawozdanie z działalności zarządu osiedla za 2021 rok, 

który stanowi – zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 3. 

J. Zakrzewska  – przedstawiła zebranym Uchwałę Nr 1/2022 zebrania mieszkańców Osiedla 

Toruńskiego z dnia 28.04.2022 r. w sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych 

na działalność osiedla.  

Mieszkańcy przyjęli Uchwałę (20 głosów -za, przy 2 głosach wstrzymujących się) – zał. 4 do 

protokołu.  

 

Ad. 4. 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje na temat 

realizowanych inwestycji na 2022 rok: 

- Urząd Marszałkowski planuje przystąpić do projektowania w pierwszej kolejności ul. 

Garbary, aż do ul. Leśnej. Zostaną wykonane dwa ronda przy ul. Garbary, a także na 

skrzyżowaniu: ul. Leśnej, ul. Powstańców, ul. Ugory, 

- trwa modernizacja świetlicy w Przyłubiu,  

- budowa pawilonu szkolnego przy SP Nr 4 (zakończenie 09.2022 r.), 

- budowa ulic na Osiedlu Leśnym, 

- wymiana oświetlenia ulicznego na ledowe, 

- budowa odcinka ul. Targowej od przejazdu kolejowego do zbiornika retencyjnego, 



- kontynuacja budowy ścieżek rowerowych m.in. przy ul. Leśnej na odcinku od Polo Marketu 

do drogi krajowej nr 10, 

- budowa mini tężni koło Muzeum Solca oraz groty solnej w Ośrodku Sportu i Rekreacji, 

- w sprawie promu poinformowała, że przyczółki, drogi i oznakowanie są już wykonane. 

Prom jest też gotowy oraz m.in. przyczółki wraz z infrastrukturą drogową, trwają próby 

osiągnięcia docelowej prędkości projektowej. Szersze informacje na ten temat pojawią się na 

stronie internetowej Urzędu oraz na facebooku urzędowym.  

- oddano do użytku kompleks naturalnych tras rowerowych. 

- przebudowa Placu Jana Pawła II oraz budowa parkingu u zbiegu ulic Wolności i Toruńskiej 

i Ułańskiej. Przebudowa Placu obejmowała m.in. zmianę układu komunikacyjnego, 

przebudowę infrastruktury podziemnej, wymianę nawierzchni, budowę nowego oświetlenia, 

lokalizację elementów małej architektury, budowę fontanny oraz aranżację zieleni. Czekamy 

na uzyskanie pozwolenia na użytkowanie,  

- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni przy ul. Kujawskiej. 

 

Ponadto Zastępca Burmistrza przedstawiła z jakich programów mogą mieszkańcy  skorzystać 

w 2022 roku tj. dofinansowanie do wymiany źródeł ciepła, z Programu „Czyste Powietrze” 

oraz z Programu usuwania azbestu.     

 

Ad. 5.  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła zmiany do projektu 

Statutu Osiedla Toruńskiego m.in. dot. gospodarki finansowej osiedla. Poddała je pod 

konsultacje. 

Mieszkańcy przyjęli przedstawione propozycje zmian w statucie (21 głosów – za, przy 1 

głosie wstrzymującym się).   

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- uruchomienia kawiarni przy Placu Jana Pawła II 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że na rynku 

planowane jest uruchomienie ogródka – kawiarni letniej, sezonowej.  

 

- braku publicznych toalet  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że można korzystać 

z toalety przy POP. 

J. Zakrzewska – Przewodnicząca ZOT – dodała, że toaleta  oraz poczekalnia przy POP 

zamykane są o godz. 20.00 z uwagi na liczne dewastacje.  



- miejsca doprowadzenia solanki do planowanych mini tężni przy ul. Toruńskiej 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że mini tężnia 

powstanie nie blisko ulicy Toruńskiej, tylko na wysokości budynku Wydziału Utrzymania 

Miasta. Będzie się to wiązało z doprowadzeniem elektryczności, wody itp. 

W przyszłości chcemy ten teren zagospodarować na „oczko wodne”. Zagospodarowany został 

już sam rynek, nasadzono nowe drzewa, postawiono ławeczki.  

Tuje, które wcześniej rosły na Placu Jana Pawła II zostały przesadzone w inne miejsce.  

 

- kursowania autobusów PKS, mieszkańcy często nie mają czym dojechać z osiedla do 

miasta, czy na dworzec PKP 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że  Gmina rocznie musiałaby dołożyć 

ok. 3 mln zł do tych przejazdów. Zachęciła mieszkańców do zapoznania się z projektem 

Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej, który opracowywany jest przez miasto 

Bydgoszcz w ramach Metropolii Bydgoskiej.   

 

C. Ball – Dyrektor WUM - założenia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego – SUMP-BOF umożliwią pozyskanie środków 

finansowych na rozwój komunikacji m.in. powstanie przystanku PKP Solec – Park 

Przemysłowy, jednak ich realizacja planowana jest do 2028 roku.   

 

- informacji na temat uchodźców z Ukrainy (liczby przybyłych do Solca, ich potencjału 

zawodowego, planów mieszkaniowych itp.) 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że do Solca 

przybyło 500 uchodźców, Gmina od 1.06.2022 r. planuje część z nich zakwaterować w 

świetlicy w Chrośnie, gdzie jest baza noclegowa. Obecnie większość z nich przebywa u osób 

prywatnych lub w lokalach, które oferują im firmy. Ponadto Gmina otrzymała od Wojewody 

Kuj. – Pom. środki w wysokości ok. 280.000 zł na wypłaty świadczeń pieniężnych 

obywatelom Ukrainy.  

Uchodźcy zgłaszają się do Gminy w celu uzyskania nr PESEL. Urząd Pracy zbiera od nich 

informacje na temat statusów zawodowych.  

Przypomniała, że także pracodawcy, którzy gwarantują zakwaterowanie osobom z Ukrainy 

mają możliwość złożenia wniosku o wypłatę stawki w wysokości 40 zł za osobę dziennie. 

Dodała, że mieszkańcy Solca, Urząd oraz firmy organizowały liczne zbiórki dla Uchodźców. 

Zorganizowano też zbiórkę żywności, odzieży, środków czystości itp. która została wysłana 

do Basztanki naszego miasta partnerskiego.  

 



- dot. referendum lokalnego dot. zakazu przetwarzania odpadów poprodukcyjnych na terenie 

Miasta Solec Kujawski 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że odpowiedź na 

skargę Grupy Mieszkańców Solca Kujawskiego Inicjatorów referendum została wysłana do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. Czekamy na rozstrzygnięcie sądu w 

tej sprawie.  

 

- informacji na temat pojawienia się Obwieszczenia Burmistrza Solca Kujawskiego z dn. 

21.03.2022 r. zawiadamiającego o wszczętym postępowaniu administracyjnym w sprawie 

wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn. „Utworzenie 

punktu zbierania i przetwarzania odpadów przy ul. Toruńskiej 94A”.  

Czy mieszkańcy mogą wnosić jeszcze swoje sprzeciwy ?  

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że sprawa jest w toku postępowania. 

Wnioskodawca ma uzupełnić dane merytoryczne. Jesteśmy w trakcie zbierania uwag. 

Następnie Gmina wystąpi do RDOŚ, Inspekcji Sanitarnej i Wód Polskich o wydanie opinii w 

tej sprawie. Wszystkie uwagi zostaną przekazane instytucjom opiniującym. Można jeszcze  

wnosić uwagi. 

Radny T. Pacek – dodał, że niektórzy Radni również wnieśli sprzeciw, aby tego typu 

składowisko nie powstało.  

 

- zwiększenia nakładów „Soleckich Wiadomości z Ratusza” na Osiedlu Toruńskim. 

J. Zakrzewska – Przewodnicząca ZOT – zapewniła, że zwróci się do Lewiatana, aby u nich 

w sklepie również „Soleckie Wiadomości z Ratusza” były dostępne.  

 

- niewystarczającej liczby miejsc parkingowych przy cmentarzu i problemów z zaparkowanie 

szczególnie 1 listopada. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – nie przewiduje się powiększenia parkingu przy 

cmentarzu, dodała, że Gmina odkupiła od Nadleśnictwa tereny koło cmentarza i przekaże je 

parafii (na potrzeby powiększenia cmentarza).  

 

- zmian w ustawie dot. minimalnej odległości budynków mieszkalnych od elektrowni 

wiatrowych.         

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że nic się nie zmieniło w tej 

kwestii, jednak w obecnej sytuacji zapotrzebowania na OZE trwają pracę nad 

nowelizowaniem przepisu prawa przez władze państwa. 

 



J. Zakrzewska – Przewodnicząca ZOT – poinformowała mieszkańców o planowanym 

Pikniku Rodzinnym, który odbędzie się 24.06.2022 r. na Osiedlu Toruńskim.  

 

J. Zakrzewska – podziękowała mieszkańcom za udział w zebraniu i zamknęła zebranie o 

godz. 19.15. 

 

                                                                 

                                                                  Przewodnicząca Zarządu Osiedla Toruńskiego                                                                    

                                          Joanna Zakrzewska  

 

Protokołowała:                                     

Katarzyna Ciudzińska 
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